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פרס הפרויקט המצטיין על שם אמדוקס הוענק בנובמבר 2009 
לשלוש קבוצות של סטודנטים שמימשו רעיונות חדשניים ויצירתיים 
באופן ראוי לציון. אחד המברכים בטקס, המשנה לנשיא הטכניון 
פרויקטים  של  טבעם  כי  אמר  שמואלי,  עודד  פרופ'  למחקר, 
מפתחי  ביצועם.  לאחר  שנים  אותנו  וללוות  בזיכרוננו  להיחרט 

הפרויקטים הזוכים יוכלו בוודאי להזדהות עם דבריו.

הכוח עובר לאדם הפרטי
כשפרופ' רועי פרידמן וד"ר גבי קליאוט ביקשו מאורָן ברק )33( 
שלושתם  ידעו  לא  פרויקט,  במסגרת  פשוטה  שאלה  על  לענות 
כי העבודה תצמח לפרויקט מצטיין, תניב מאמר אקדמי וכי היא 
יש  הייתה מדוע  להיות בסיס לתזה לתואר שני. השאלה  עשויה 
למצב  מצב תשתית  בין  אלחוטיות  רשתות  של  בביצועים  הבדל 

אד–הוק?
במצב התשתית משמשת תחנה אחת ברשת )תחנת הבסיס, או 
אין  אד–הוק  במצב  התקשורת.  ולהעברת  לתיאום   )Access Point
עם  ישיר  קשר  ליצור  יכולה  תחנה  וכל  מתאמת,  בתחנה  צורך 
היא  כשהתקשורת  הראשונות,  המדידות  לפי  אחרת.  תחנה  כל 
בין שתי תחנות, ואחת מהן היא תחנת הבסיס, קצב התקשורת 
יותר בכ–40% מאשר במצב אד–הוק. לעומת זאת, כששתי  גבוה 
תחנות שאינן תחנת הבסיס מעבירות ביניהן מידע במצב תשתית 
הן משיגות קצב איטי ב–30% מהקצב שהיה אפשר להשיג אם היו 
פועלות במצב אד–הוק. ההסבר לממצא השני הוא פשוט - במצב 
אל  הראשונה  מהתחנה  פעמיים:  מועברת  הודעה  כל  התשתית 

שיעור לעתיד
הזוכים בפרס הפרויקט המצטיין לשנת 2009 התמודדו עם בעיות סבוכות, גילו יצירתיות ואף 

הצליחו למצוא פתרונות עם פוטנציאל מעשי. מתיאוריה למציאות � ישראל בנימיני

תחנת התשתית וממנה אל התחנה השנייה. הממצא הראשון היה 
נובע מכך שמפתחי  הוא  כי  ולבסוף התברר  יותר להבנה,  קשה 
יעילות  בהשגת  מאמץ  פחות  משקיעים  התקשורת  כרטיסי 
מאשר  שימושי  כפחות  הנתפס  אד–הוק,  מצב  עבור  מקסימלית 

מצב התשתית.
מה  שאל  ברק  אך  להסתיים,  הפרויקט  עשוי  היה  זאת  בנקודה 
יקרה אם יהיה אפשר להפעיל את שני המצבים יחד, באותה רשת. 
כשלא הצליח למצוא התייחסות לרעיון כזה בפיתוחים ובמחקרים 
קודמים הוא החל לשהות לילות במעבדת הפקולטה כדי למצוא 
דרך לעשות זאת בעצמו. העקשנות השתלמה, והוא מצא פתרונות 
לשורה של אתגרים טכניים, המאפשרים בפעם הראשונה לאותו 
המצב  את  ולבחור  המצבים  בשני  לפעול  אלחוטי  רשת  כרטיס 
כדי  פעולה  כולה משתפת  כשהרשת  שידור,  לכל  ביותר  המהיר 
למצוא את התצורה היעילה ללא צורך בידע כלשהו של המשתמש. 
גם משתמשים עם רקע טכני בסיסי יכולים להשתמש בשיטה זו.

העבודה לא הסתיימה כאן: כדי להוכיח כי התוכנה יציבה במגוון 
תוכנה שתפעיל  לפתח  ברק  נדרש  ועומסים  רחב של תסריטים 
תסריטים אלה בצורה אוטומטית, ואז תאסוף ותנתח את התוצאות. 
ההשקעה השתלמה וניתוח התוצאות הוכיח את יציבותו ויעילותו 

של הפתרון.
ברק הוא חריג בנוף הטכניוני. הוא מסיים כעת את לימודיו לתואר 
ראשון במסלול מתמטיקה עם מדעי המחשב בגיל 33, נשוי ואב 
לשניים )בטקס הוא קיבל את הפרס עם בנו בן הארבע(. לפני 
הלימודים ובמהלכם הוא עבד בתחום ההיי–טק, ועתה הוא שוקל 
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אורן ברק. צילום: יואב בכר



דרור יעקב ושי רובינשטיין. צילום: אלינה ליבשיץ
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להמשיך ללימודי תואר שני על בסיס הפרויקט. לפרויקט עשויה 
לדברי  התקשורת.  להאצת  מעבר  גם  מעשית  חשיבות  להיות 
ודינמית בין  יכולים לבחור בצורה שקופה  ברק, “כשמשתמשים 
תקשורת דרך תשתיות לבין תקשורת ישירה הכוח עובר מחברות 
האדם  אל  ציבוריים(  במקומות  בתשתית  )השולטות  מסחריות 
להשתמש  יכולים  קפה  בבית  היושבים  אנשים  למשל,  הפרטי. 
הנקודה  דרך  האינטרנט  לרשת  להתחבר  כדי  התשתית  במצב 
החמה שמספק בית הקפה, ובו זמנית להשתמש באותו כרטיס 
במצב אד–הוק כדי להשיג תקשורת פרטית ומהירה הרבה יותר 

בין המחשבים שלהם".
לפרס  ראוי  “הפרויקט  אומר:  ברק,  את  שהנחה  פרידמן,  פרופ' 
מעבר  הרבה  הפרויקט  הגדרת  את  בעצמו  הרחיב  שאורן  מכיוון 
להיקף הרגיל של עבודות כאלה, כדי להביא לפתרון יפה, סגור בכל 

פרטיו, שיש לו גם פוטנציאל מעשי".

לא פוחדים להסתכן
ועובד  שי רובינשטיין )27( סיים את לימודיו בטכניון לפני כשנה 
כמפתח בחברת hp, דרור יעקב )27( נמצא כיום בסמסטר האחרון 
ללימודיו ובמקביל עובד כמהנדס באינטל. השניים בחרו להקדיש 
את הפרויקט שלהם במעבדת הבינה המלאכותית למשחק הלוח  
Risk. “בתור ילד שיחקתי משחקים המשלבים תורות אסטרטגיות 
הממוחשב",  השחקן  את  בונים  איך  לדעת  רציתי  המחשב.  מול 

מסביר יעקב. 
מתחיל  שחקן  וכל  העולם,  מפת  הוא   Risk של  המשחק  לוח 
מהטריטוריה שלו לכבוש טריטוריות אחרות ולהשיג שליטה עולמית. 
כל שחקן פועל בתורו לפי כללים מורכבים המכתיבים כיצד למקם 

תגבורות, לתקוף צבאות אחרים ולהזיז צבאות לאחר התקיפה.
בניגוד לרוב משחקי  ויעקב התמקדו בשלב התקיפה.  רובינשטיין 
הלוח, בתור אחד של שחקן יש מספר אפשרויות גדול מאוד, מכיוון 
שמספר ההתקפות בכל תור אינו מוגבל. בכל התקפה, המתקיף 
והמגן מגלגלים קוביות כדי לקבוע אם ההתקפה הצליחה. התקפה 

מוצלחת מקטינה את צבאו של המגן ומעלה את סיכויי ההצלחה 
של התקפות נוספות. אם ההתקפה סילקה את כל יחידות הצבא 
של המגן מהנקודה המותקפת, המתקיף יכול להניע את יחידות 
הצבא שלו לאותה נקודה. הקוביות מכניסות למשחק גם מרכיב 
ולמשחקי  בש  לשש  בדומה  המשחק(,  שם  )ומכאן  הסתברותי 
קלפים, ובניגוד לשחמט. האתגר הגדול ביותר במשחק Risk הוא 
ביותר  הגדול  הסיכוי  את  תיתן  התקפה  איזו  ההתקפות:  תכנון 
להצלחה וגם את הסיכוי הגדול ביותר להתקפות מוצלחות נוספות 

ולכיבוש עוד שטחים.
“שחקנים  של  ההתנהגות  בניתוח  החלה  הפרויקט  על  העבודה 
מלאכותיים" קיימים, בגרסאות ממוחשבות של המשחק הכוללות 
יריבים ממוחשבים. רובינשטיין ויעקב מצאו כי יריבים אלה מתנהגים 
ולצפות,  להבין  שקל  קבועים  החלטה  חוקי  לפי  צפויה,  בצורה 
גישה שונה:  לנקוט  הזדמנויות מבטיחות. הם החליטו  ומחמיצים 
דגימה אקראית מתוך המרחב הענק של ההחלטות האפשריות, 
על ידי הגרלה לא רק של תוצאות זריקת הקוביות אלא גם של 
החלטות השחקן. לאחר שמתבצע מספר גדול של דגימות, שכל 
אחת מהן מייצגת מהלך אפשרי של תקיפות ותוצאותיהן, תבחר 
לפי תהליך  התוכנה בצעד הבא במשחק את ההחלטה שתביא, 
הדגימה, להסתברות הגבוהה ביותר להצלחה. לשיטה יש מאפיין 
יושקעו  מקביליים  חישוב  משאבי  ויותר  זמן  שיותר  ככל  חשוב: 

בדגימה תתקבל החלטה נכונה יותר.
התוצאות של גישת הדגימה הן מרשימות. “השחקן שלנו ישחק 
בצורה שונה בכל מצב, ובגלל המרכיב האקראי בהתנהגותו, הוא 
מפתיע גם אותנו לפעמים", אומרים רובינשטיין ויעקב. במשחקים 
מול יריבים ממוחשבים השחקן החדש מנצח בדרך כלל. זו כנראה 
בכבוד  להתמודד  היכולה  הראשונה  המלאכותית  הבינה  מערכת 

מול שחקנים אנושיים במשחק זה. 
והנאה:  ניסיון  להם  העניק  הפרויקט  כי  חשים  ויעקב  רובינשטיין 
“הפרויקט נתן לנו הכנה לתואר שני, מבחינה זו שראינו כי אנחנו 
יכולים להצליח בעבודה שיש לה קווי דמיון למה שנדרש בתארים 



�

מתקדמים; ולא פחות חשוב - היה לנו כיף".
את  משבח  העבודה,  את  שהנחה  מרקוביץ',  שאול  פרופ' 
השניים: “הם לקחו בעיה קשה, התמודדו איתה בכוחות עצמם, 
תוצאות  ניתוח  כדי  תוך  והראו  פשוטים,  לא  פתרונות  מצאו 
ואולי  ביותר,  החזקות  בין  היא  שפיתחו  התוכנה  כי  מעמיק 

החזקה ביותר, מבין תוכנות משחק Risk הקיימות כיום".

סוס טרויאני
כשמנסים לתקוף אתר אינטרנט כדי להשתלט עליו או לשלוף 
מתוכו מידע, כמו כרטיסי אשראי של לקוחות, סיכויי ההצלחה 
יגברו אם ההתקפה תיראה כאילו היא באה מתוך שירות אינטרנט 
שלאתר המותקף אין סיבה לחשוד בו. מחשבה זו עמדה בבסיס 
 ,Imperva בחברת CTO ,האתגר שהציב לסטודנטים עמיחי שולמן
המטרה  מידע.  באבטחת  פרויקט  בקורס  כמנחה  גם  שמשמש 
הייתה למצוא דרך להשתמש בגוגל כשותף לדבר עברה, ולהערים 
עליו כדי שישמש לתקיפה עקיפה של אתרים, בהסתמך על כך 

שכמעט כל אתר ברשת מאפשר לגוגל גישה אליו. 
 ,)23( אוהד לוצקי   - עבור שלושת הסטודנטים  הנחת המוצא 
גיא טרגר )23( ותום מאירי )28( - הייתה כי באתר המותקף 
כבר קיימת פרצת אבטחה. הדרישה הייתה למצוא דרך לנצל 
את האמון של האתר בגוגל כדי להגיע לפרצה. השלושה גילו כי 

מנגנוני הפרסום של גוגל מתאימים למשימה.
מודעות  לאתר  הוא   AdSense הפרסום  מנגנון  של  תפקידו 
הדף  את  לקרוא  גוגל  על  כך  לשם  המוצג.  לדף  המתאימות 
לאתר  שולח  גוגל  ולכן  מודעה,  עבורו  להתאים  כדי  הנוכחי 
בקשה  לבנות  אפשר  הדף.  תוכן  את  לקבל  בקשה  האינטרנט 
הן  אם  מסוימים  מסוגים  אבטחה  פרצות  המנצל  באופן  כזו 
קיימות באתר המותקף. במהלך הפרויקט פותחה דרך לבחור 
את המידע המדווח לגוגל בתור “הדף הנוכחי", וכך לגרום לגוגל 
המתקיף.  בחירת  לפי  כלשהי  בקשה  המותקף  לאתר  לשלוח 
דף  אותו  אם  כלל  בודק  אינו  גוגל  כי  גילו  הפרויקט  מפתחי 

רשום במנגנון AdSense. בדרך זו אפשר להסוות את זהות יוזם 
ההתקפה, שייראה כאילו הגיע מתוך שרתי גוגל. אפשר אמנם 
להתגונן מפני התקפה ישירה על ידי חסימת כתובת האינטרנט 
שממנו מגיעה ההתקפה, אך נדיר למצוא אתר שירצה לחסום 

כניסה מתוך שרתי גוגל.
דרך מנגנון  כי תקיפה עקיפה  חלק אחר של הפרויקט הראה 
פרסום אחר של גוגל AdWord אינה רק מסווה את זהות התוקף, 
אלא גם מאפשרת לתוקף לנצל מצב שבו המשתמש התמים 
לאותו  הנגיש  כבר הזדהה בפני האתר המותקף, כך שהמידע 

משתמש זמין יותר לחשיפה דרך פרצת האבטחה.
שלושת הסטודנטים סיימו לפני כשנה את לימודיהם בפקולטה. 
לוצקי וטרגר משרתים בצבא ומאירי עובד בחברת התוכנה צ'ק 
פוינט. “זוהי הפעם הראשונה שבה התעמקנו לא רק בתיאוריה 
המציאותי",  בצד  חיטטנו  גם  אלא  מחשבים,  אבטחת  של 
ברובוט  טובה  לנו שליטה  שיש  ראינו  מזה  “וחוץ  לוצקי,  אומר 
הפרסומות של גוגל, בניגוד לרובוט החיפוש שקשה לחזות מתי 
יבקר באתר". הסטודנטים אינם חושבים כי גילו פרצת אבטחה 
בגוגל, אלא דרך חדשה לנצל פרצות אבטחה קיימות תוך שימוש 
באתר. עם זאת, המחקר מראה כיוונים אפשריים לשיפור עבור 
חברת גוגל ועבור חברות אחרות בעלות מנגנונים דומים, ובכך 

הוא תורם לשיפור הבטיחות של רשת האינטרנט.
מלוא  של  החשיפה  היא  הפרויקט  חשיבות  כי  מסביר  שולמן 
העוצמה הטמונה במנועי חיפוש כמקור לסיכון אבטחה. לדבריו, 
אפשר  שבהן  הדרכים  את  להבין  רק  לא  נדרשו  “הסטודנטים 
 Web מתחומי  טכניקות  לשלב  גם  אלא   ,Web שרתי  לתקוף 
שונים. הם גילו יצירתיות ברתימת כלים שונים כדי לגרום למנוע 
יזומות מול אתרים". שולמן אף  את  החיפוש לבצע התקפות 
“התגובה  הממצאים.  את  בפניה  והציג  גוגל  חברת  אל  פנה 
הייתה כי הם מבינים את הבעיה, אך אינם מתכוונים לטפל בה 
מפני שתוקפים  בקרוב,  ישתנה  הדבר  להערכתי  הקרוב.  בזמן 

אמיתיים אימצו את הטכניקה הזו".

אוהד לוצקי ותום מאירי. צילום: נועה מור



לאיזה נושא שיחה אפשר לצפות מפגישה עם כומר נוצרי? במקרה 
פרופ' נאדר בשותי, הנושא הוא קומבינטוריקה אריתמטית.  של 
“נניח שיש לך n מטבעות כשחלקם במשקל תקני וביניהם לכל 
היותר m מטבעות מזויפים שמשקלם שונה ממשקל זה. יש לך 
גם מאזניים המראים את משקל המטבעות המונחים עליהם. כמה 
ולמצוא  המזויפים  המטבעות  את  לזהות  כדי  נדרשות  שקילות 
את משקל כל אחד?". השאלה אינה באה מעיסוקיו הדתיים אלא 
מתחום חדש יחסית במדעי המחשב: קומבינטוריקה אריתמטית, 
העוסקת בתכונות של קבוצת התוצאות של פעולות אריתמטיות 

המופעלות על קבוצת מקור מסוימת.
לאחרונה הוכיח בשותי כי קיים אלגוריתם העונה לשאלה זו במספר 
השקילות הנמוך ביותר האפשרי עבור כל ערך של m ו–n. ההוכחה 
משלבת כמה תחומים מתמטיים, ומראה כי האלגוריתם קיים בלי 
להציג את האלגוריתם עצמו, כלומר זוהי הוכחת קיום המראה כי 

ההסתברות שקיים אלגוריתם כזה היא 1. 
התשובה  מספיקה  לבשותי  כאלה?  בעיות  לפתור  כדאי  מה  לשם 
“אני תיאורטיקן", אבל בכל זאת הוא מצביע על שימוש מעשי: אם 
המקלט  ערוץ,  אותו  על  יחד  לשדר  שידור  תחנות  לכמה  נאפשר 
יקלוט סיגנל שהוא סכום השידורים של כולן. זוהי אחת הגרסאות 
של "ערוץ סוכם" )Adder Channel(. התוצאה היא הגדלת כמות המידע 
שניתן להעביר בכל יחידת זמן, אך עתה על המקלט לפתור בעיה 
הדומה לבעיית השקילה: “המטבעות המזויפים הם שידורי התחנות 
הפעילות, ומשקל כל מטבע הוא המידע שהתחנה שידרה. בבעיית 
המאזניים  על  להניח  כדאי  מטבעות  אילו  בוחרים  אנו  המטבעות 
 - - מהו משקל כל מטבע  בכל שקילה, כדי להגיע לאבחנה הנכונה 
לבחור  עלינו  בבעיית השידור  ככל האפשר.  נמוך  במספר שקילות 
יימדדו יחד בכל מדידת הספק, כך שההספק הנמדד  אילו תחנות 
הוא סכום הספקי השידור של התחנות המשתתפות באותה מדידה. 
יותר,  נמוך  מדידות  במספר  זו  בעיה  לפתור  יוכל  שהמקלט  ככל 

התקשורת תהיה יעילה וזולה יותר".

דיוק כמעט מושלם
ובתחילה  הסיבוכיות,  בתחום  היו  בשותי  של  הראשונים  מחקריו 
סיבוכיות אלגברית, כלומר מספר הפעולות הלוגיות הנדרשות לצורך 
הוא המשיך  בטכניון  הדוקטורט  סיום  לאחר  אריתמטיים.  חישובים 
לאוניברסיטת קלגרי בקנדה, ובין השאר פרסם תוצאות חדשות לגבי 

סיבוכיות של מודלים חישוביים נוספים. 
הייתה  המחשב  מדעי  תיאוריית  דרך  במסעותיו  הבאה  התחנה 
 Computational Learning(  COLT בשם  חישובית  למידה  תיאוריית 
Theory(. בעיות מתחום זה עוסקות למשל, בלמידה של פונקציה )או 
של עץ החלטה, יחסי שקילויות ועוד( על ידי סדרת שאלות המופנות 
הנלמדת.  הפונקציה  את  בתוכה  המסתירה  שחורה"  “קופסה  אל 
המטרה היא לפענח את תוכן הקופסה במספר מינימלי של שאלות, 
או להסתברות   - בעיות מסוים  בסוג   - לדיוק מושלם  הגעה  תוך 
גבוהה של נכונות - בבעיות אחרות. בחלק מהבעיות מסוג זה מניחים 

בין קודש לחול
כשהוא לא עסוק במחקרים תיאורטיים של 

מדעי המחשב, פרופ’ נאדר בשותי מקדיש את 
זמנו לכנסייה היוונית קתולית בשפרעם, שם 

הוא משמש ככומר � ישראל בנימיני

גם כי חלק מהתשובות שגויות, כתוצאה מרעש או אפילו כתוצאה 
מהטעיה מכוונת. בין הישגיו של בשותי בתחום אפשר למנות פתרון 
בשנת  מאמרו  לפרסום  עד  עשור,  במשך  פתוחה  שהייתה  לבעיה 
1995. הניסוח המופשט עשוי לרמוז כי הבעיות בתחום זה רחוקות 
מגוון של  קיים  כאלה  לבעיות   - כך  זה  אין  אך  האמיתי,  מהעולם 
אם  גם  זבל":  “דואר  חסימת  לצורך  דואר  סינון  וביניהם  שימושים, 
קיימת פונקציה הקובעת בצורה חד משמעית עבור כל הודעת דואר 
את  ללמוד  אפשר  )זבל(,  ספאם  או  לגיטימית  היא  אם  אלקטרוני 
אנושיים  ממשתמשים  שנבקש  כך  ידי  על  בעקיפין  רק  הפונקציה 
לסווג הודעות ספציפיות, וננסה להכליל את סיווגי דוגמאות אלה כך 
שבסבירות גבוהה נסווג נכון הודעות אחרות בצורה אוטומטית. בבעיה 
זו יש צורך בטיפול ברעש, אם כתוצאה מטעויות המסווגים האנושיים 
ואם כתוצאה מכוונתם של מספר קטן של מסווגים להטעות את 
אלו,  בעיות  בפתרון  להישגים  והגיע  חקר  בשותי  הלמידה.  תהליך 

בשיתוף עם חוקרים מחברת גוגל, במהלך שנת שבתון. 

חיבור משפחתי לטכניון
בשנת 1999 חזר בשותי לפקולטה, וכעת הוא מלמד קורסים בנושאי 
מתמקד  הוא  באחרונה  חישובית.  למידה  ובתיאוריית  נתונים  מבני 
בתחום הקומבינטוריקה האריתמטית, ומנחה שני סטודנטים לתארים 
מתקדמים: “אני מנחה מספר קטן של סטודנטים כי אני אוהב גם 

לעבוד לבד", הוא אומר. 
למשפחת בשותי, חיבור נרחב לטכניון: אחיו של נאדר, פרופ' דאוד 
בשותי, הוא חבר סגל בכיר בפקולטה למתמטיקה, ובתו של נאדר 

לומדת לתואר ראשון בפקולטה לכימיה. 
כשאינו עוסק במחקר, רוב זמנו הפנוי מוקדש לכנסיה היוונית קתולית. 
 -  )deacon( כדיקון  והוסמך  למידה  לתוכנית  הצטרף   1999 בשנת 
מעין עוזר ��מ�ר�ה, ולאחר מכן המשיך בלימודיו, הוסמך ל��מ�ר�ה ועתה 

הוא פעיל בקהילה הנוצרית בשפרעם.
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פרופ' נאדר בשותי. צילום: איתמר רותם
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לאורך הקריירה המקצועית והעסקית שלו בעולם ההיי–טק שם לב 
לאין  עולה  הטכניון  בוגרי  עפר קורנפלד שהרמה המקצועית של 
ערוך על זו של העובדים שהגיעו ממוסדות אקדמיים אחרים. “זה 
ניכר", הוא אומר, “בכל אספקט מקצועי, אם זה בבסיס הידע ואם 

ביכולת היישום".

רוצה להיות מהנדס
ההיכרות של קורנפלד )46( עם הפקולטה למדעי המחשב בטכניון 
בן 11, הוזמן ללמוד  החלה בשנת 1974. קורנפלד הצעיר, אז רק 
ידע  אז  כבר  לדבריו,  מחוננים.  ילדים  עבור  למחשבים  מבוא  קורסי 
בקריית  הפועלים  ממעמד  למשפחה  “כבן  תוכנה.  מהנדס  שיהיה 
אתא, ספגתי את הרעיון שלהיות מהנדס זה הישג מקצועי מרשים 

ביותר", הוא אומר בחיוך.
בתיכון בשנה אחת, החל  16, לאחר שהשלים את הבגרויות  בגיל 
לימודי התואר הראשון במדעי המחשב  באופן רשמי את  קורנפלד 
היטב.  זוכר  הוא  בפקולטה  ללימודים  הראשון  היום  את  בטכניון. 
לכמה  פניתי  לגשת.  עליי  כיתה  לאיזו  מושג  לי  היה  ולא  “הגעתי 
סטודנטים שחלפו מולי וביקשתי את עזרתם - רק אז הבנתי שהייתי 
אמור להירשם מראש לקורסים. בבוקר שלמחרת התייצבתי במשרד 
הרישום למאחרים, ואני זוכר שדי התחננתי שיכניסו אותי, כי מרבית 

הקורסים כבר היו סגורים".

דמויות מפתח
שלושה  במיוחד  זוכר  קורנפלד  בפקולטה  לימודיו  שנות  מארבע 
ופרופ'  ז"ל  ישראלי  משה  פרופ'  יואלי,  מיכאל  פרופ'  מרצים: 
אבל  חישוביות,  רשתות  למדתי  יואלי  פרופ'  “אצל  זקס.  שמואל 
בעצם הייתי מוכן להגיע לכל קורס אחר שהוא לימד, כי זו הייתה 
הנאה צרופה לצפות בו ולהרגיש בתשוקה שלו לידע". את פרופ' 
אותו  שלימד  כמי  זוכר  הוא  נומרית,  אנליזה  שלימד  ישראלי, 
מסובכות.  בעיות  על  להתגבר  ניתן  וסבלנית  שיטתית  שבגישה 
את פרופ' זקס מוקיר קורנפלד על לימודי המערכות המבוזרות. 
“האלגוריתמים המקביליים והמבוזרים שלימד פרופ' זקס שימשו 

אותי לצורך המערכות שפיתחתי בהמשך".

 הילד הלך -

נשאר הפלא
עפר קורנפלד החל את לימודי התואר הראשון 

במדעי המחשב בגיל 16 והקים את בית 
התוכנה הראשון בגיל 25. בשנת 1995 הוא 

הקים את חברת גאיה, וחמש שנים לאחר 
מכן היא נמכרה לקומברס. בגיל 37 הוא פרש 

מהמסלול המקצועי–עסקי ומאז הוא עוסק 
בפעילות ציבורית � רן מירון

בצבא שירת קורנפלד חמש שנים כמהנדס תוכנה בחיל האוויר. 
זמן קצר לאחר שחרורו מצה"ל בדרגת סרן, בגיל 25, הוא פתח 
עם  הקים  הוא   1995 בשנת  שלו.  הראשון  התוכנה  בית  את 
שהתמחתה  חברה  תוכנה,  תעשיות  גאיה  את  מחבריו  שניים 
באיחוד )Conversion( טכנולוגיות סלולר ואינטרנט. “גאיה הייתה 
של  לצרכים  מענה  נתנו  ומוצריה   VOIP–ה בתחום  חלוצה  אז 
בכל שנה   - פנים  לנו  האירה  סלולריות. ההצלחה  ענק  חברות 
הכפלנו את הפעילות העסקית שלנו, ובשנת 2000 הגיעה הצעת 

הרכישה מקומברס".

פעיל ציבורי
“בגיל 37", מספר קורנפלד, “מצאתי את עצמי בפנסיה. מאז אני לא 
עובד עוד בעולם העסקי אלא מקדיש את מרצי לפעילות ציבורית". 
במסגרת פעילותו זו הוא משמש בתפקידים רבים: יו"ר הוויה, מרכז 
המאפשר עריכת טקסי נישואין יהודיים חילוניים, תפקיד שבמסגרתו 
הוא גם עורך טקסים; חבר בוועד המנהל של בית נועם, המפעיל 
"בוחרים  בפרויקט  ומאמן  מייסד  אלימים;  בגברים  לטיפול  הוסטל 
ועוד.  בנגב,  קטנים  עסקים  לפתוח  לסטודנטים  המסייע  מחר", 
קורנפלד גם פעיל פוליטית - הוא אחד המייסדים של ארגון שובי, 
שעסק בקידום היציאה של ישראל מרצועת עזה, והוא נמצא כיום 

במקום ה–25 ברשימת העבודה לכנסת.
קורנפלד, נשוי ואב לשני ילדים, מתגורר כיום ברמת גן. לפני כמה 
חודשים הוא החל את לימודי הדוקטורט בכלכלה באוניברסיטת תל 
אביב. מחקרו מתמקד בשאלה “מדוע הרבה אנשים מרוויחים מעט 

ומעט אנשים מרוויחים הרבה?".

במרחב החיים האמיתיים
בפקולטה  לסטודנטים  מסרים  בשני  קורנפלד  חותם  הריאיון  את 
למדעי המחשב: “חשוב לזכור שהדברים החשובים בחיים מתרחשים 
מחוץ לעולם העבודה. הם אלו המאפשרים לנו לחוש זהות, גאווה 
אנושית ושייכות תרבותית, ונותנים לחיינו עומק ומשמעות. ולסיום, 
תסתפק  אל  פעם  ‘אף  שנה:   30 כבר  אותי  שמלווה  קצר  מסר 

בפחות מהכול'".
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ב–3 באוגוסט 1970, במלחמת ההתשה, באחת הגיחות המבצעיות 
מעל  “פנטום"  במטוס  צעיר,  ונווט  סג"ם  אז  רומם,  יורם  טס  שלו, 
ידו  בכף  נפצע  הטייס  וגם  במטוס  פגע  לעברו  שנורה  טיל  מצרים. 
אף  עצמו.  בכוחות  המטוס  את  להטיס  התקשה  ולכן  השמאלית,  
על פי שהדבר חרג מתחום הכשרתו וידיעותיו, נטל רומם על עצמו 
להטיס את המטוס ולהנחיתו. על התושייה, קור הרוח והדבקות שגילה 

במשימה הוענק לו צל"ש הרמטכ"ל. 
ללמוד  יוכל  שבו  מוסד  אחר  בחיפוש  רומם  החל  השחרור  לקראת 
לתואר ראשון במדעי המחשב. הבחירה “נפלה" על הטכניון, הן בשל 
מוכן  היה  הכול  חיפאי.  היותו  בשל  והן  בפקולטה  הלימודים  רמת 
ללימודים, אולם ב–6 באוקטובר 1973 פרצה מלחמת יום הכיפורים, 
בנייה  עת  זו  כי  הרגיש  המלחמה  בתום  ליחידתו.  מיד  שב  ורומם 
בחיל  לעזוב.  לעצמו  להרשות  היה  יכול  ולא  אוויר  בחיל  והתחזקות 

הבטיחו כי כעבור שנה יישלח ללימודים מטעמם. 

בהצטיינות יתרה
בשנת 1974 החל רומם את מסלול הלימודים הארבע–שנתי בפקולטה 
למדעי המחשב, אולם סיים אותו כעבור שלוש שנים בלבד, ובהצטיינות 
יתרה. אחת החוויות המשמעותיות מתקופה זו אירעה לקראת תום 
הלימודים, עת רומם ושלושה מחבריו עבדו על פרויקט מורכב בקורס 
נזכר  מהתוצאה",  מרוצה  כך  כל  היה  “הוא  רייטר.  אלן  פרופ'  של 
רומם, “שהציע לכולנו להצטרף אליו לחברה שהקים אז. זה היה מאוד 

מחמיא ומסקרן, אבל אני הייתי מחויב לצבא".
עם שובו לצבא הוצב ביחידות מחשב שונות של חיל האוויר. שנתיים 
מערכת  לפיתוח  אחראי  להיות  כדי  לחו"ל  לטוס  לו  הוצע  כך  אחר 
מבצעית משובצת מחשב. “הייתי צעיר בתחום, והאחריות שהוטלה 
עליי הייתה גדולה - הרבה מעבר לניסיון שהספקתי לרכוש. מצד שני, 
הייתה זו הזדמנות נפלאה להתפתח מהר תוך התמודדות עם דברים 

גדולים באמת".
כשחזר ארצה עבד על פרויקטים שונים והתקדם לתפקידים בכירים 
במערך המחשוב של חיל האוויר, עד אשר מונה למפקד יחידת המחשב 
חיל האוויר בדרגת אלוף משנה. אחד הפרויקטים שפיתח  180 של 
בתקופה זו זיכה אותו ואת הצוות שלו בפרס השנתי של אילא )האיגוד 
את  “פיתחנו  האוויר.  חיל  מפקד  ובפרס  מידע(  למערכות  הישראלי 
מערכת המומחה )Expert system( הראשונה בארץ שנכנסה לתפעול 

השמים הם הגבול
לכל אורך הקריירה הארוכה, המעניינת ורבת האירועים שלו, הן בצבא והן בחיים האזרחיים, הפגין 

ד"ר יורם רומם נחישות ומחויבות מלאה לכל משימה. "הכיוון הנכון הוא חיפוש הדבר המייחד 
אותך והשקעת מאמץ בפילוס הדרך להשגת ההצלחה" � רן מירון

מבצעי בחיל האוויר, וזו בהחלט הייתה פריצת דרך. המערכת מיכנה 
שיטה  והכניסה  הטייסות,  כל  של  הכוללת  האימונים  תוכנית  את 

מתקדמת, מבוססת מחשב לתכנון תוכנית האימונים".  
ותפקידים  מעניינות  התנסויות  שופע  חייו  של  האזרחי  הפרק  גם 
מקצוע  וכאיש  כמנהל  מהלכים  במגוון  להתנסות  לי  “יצא  בכירים. 
בתחום. בעת ששימשתי כמנכ"ל חברת הטכנולוגיה Sapiens יצאה 
החברה להנפקה בנאסד"ק; כמנכ"ל חברת ESI מקבוצת פורמולה, 
דורגה החברה על ידי האנליסטים של חברת גרטנר בין המובילות 
הובלתי  אומני-וי  חברת  כיו"ר  המומחה;  מערכות  בתחום  בעולם 
תהליך רכישה כאשר החברה נמכרה לחברה אמריקנית; במסגרת 
היותי יו"ר של חברת פרופיטקט ניהלתי גיוסי השקעות של מיליוני 

דולרים שהתקבלו מקרנות הון סיכון שונות". 

סגירת מעגל
לשני  וסב  לשניים  אב  נשוי,  הוא  בהרצליה.  מתגורר   )59( רומם 
חברות  מספר  של  כיו"ר  רומם  משמש  האחרונות  בשנים  נכדים. 
דוקטורט  עבודת  לסיים  הספיק  הוא  כך  על  נוסף  צעירות.  היי–טק 
באוניברסיטת בר–אילן. “עבודת הדוקטורט בוחנת את תחום מערכות 
ניסיון  תוך  ופילוסופי,  חברתי  טכנולוגי,  היבטים:  ממספר  המומחה 
לנתח את מה שקרה בתחום ולומר משהו גם על מה שאולי יקרה. 
סביב  מעגל  עבורי  סוגר  שעברה  בשנה  סיימתי  שאותו  הדוקטורט 

נושא מערכות המומחה, שליווה אותי לאורך חיי המקצועיים".
הקריירה  על  חשובה  השפעה  לדבריו  הייתה  בטכניון  ללימודים 
המעניינת ורבת האירועים שלו: “הגעתי לחיל האוויר עם התשתית 
פיתוח  הובלתי  כבר  ותוך תקופה קצרה  לי בטכניון,  והידע שניתנו 
מוצרים  שפיתחו  חברות  ניהלתי  ואף  מתוחכמות  תוכנה  מערכות 
חדשניים. גם בחיים האזרחיים ובשוק הבינלאומי; הרקע הטכני החזק 

שלי היווה תמיד יתרון". 
“השמים  להעביר מסר:  רומם מבקש  בפקולטה  עבור הסטודנטים 
אדם  בכל  קשה.  ולעבוד  בעצמך  להאמין  נכון  כשאתה  הגבול  הם 
יש משהו שמייחד אותו, על כן אל לו לחשוש שאחרים טובים יותר. 
וכמנכ"ל נהגתי תמיד לומר לאנשיי פתגם  כמפקד בצה"ל, כמנהל 
ידוע: ‘מעולם לא פגשתי אדם שלא היה נעלה ממני לפחות בדבר 
אחד'. הכיוון הנכון הוא חיפוש  הדבר המייחד אותך, היצמדות לאמונה 

בעצמך והשקעת מאמץ בפילוס הדרך להשגת ההצלחה". 

ד"ר יורם רומם. צילום: אסתי רומם 1977
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אמיר באן הגיע לטכניון בגיל 18 כעתודאי. השנה הייתה 1974, ובימים 
ההם ההזדמנות לבחור צעיר ונלהב לשבת מול מחשב ולתפעל אותו 
לתואר הראשון בשלו התנאים  למדי. בשנה השנייה  נדירה  הייתה 
שאפשרו לבאן )54( להוציא לפועל את התוכנית שרקם זמן רב לפני 
“כנער שאהב מאוד את  שנכנס בפעם הראשונה בשערי הטכניון. 
משחק השחמט היה לי ברור שכשתהיה לי גישה קבועה למחשב 
אכתוב תוכנית למשחק, וכך היה. את הגרסה הראשונה התחלתי 
חלפו  מאז  המנוקבים".  הכרטיסים  טכנולוגיית  באמצעות  לכתוב 
שנים רבות ובאן הספיק בינתיים להשיק את הגרסה ה–11 של “דיפ 
ג'וניור", תוכנית בעלת שם עולמי למשחק שחמט. במהלך השנים 

זכתה התוכנה חמש פעמים באליפות העולם בשחמט למחשבים.

נקודות פתיחה
ושירת  לצבא  באן  חזר   1977 בשנת  הראשון  התואר  סיום  עם 
במרכז מיכון כוח אדם )ממכ"א( בשלישות הראשית ברמת גן. הוא 
התמקד אז בפיתוח חלוצי של מערכות מידע גדולות בתחום השכר 

והרישום האישי.
בתחילת שנות ה–80 שב באן לפקולטה למדעי מחשב בטכניון כדי 
מקובסקי,  יוהן  פרופ'  בהנחיית  שלו,  התזה  השני.  לתואר  ללמוד 
עסקה במערכת לעיבוד ולסינתזה של צלילים בשם מיוזישין. “התזה 
התבצעה ברובה במעבדה למוזיקה אשר הוקמה באופן משותף על 
ונוהלה  להנדסת חשמל,  והפקולטה  ידי הפקולטה למדעי המחשב 

תחת שרביטו של פרופ' אורי שמעוני", נזכר באן.

גולת הכותרת
ההיי–טק  בתעשיית  באן  השתלב  השני,  לתואר  ללימודיו  במקביל 
ה–80  בשנות  שהייתה   - מאלסינט  הצעה  קיבל  הוא  המקומית. 
אחת מחברות הטכנולוגיה המובילות בישראל - להשתלב בתחום 
חברות  בכמה  באן  עבד  מכן  שלאחר  בשנים  הרפואי.  הדימות 
טכנולוגיות, אולם גולת הכותרת של הקריירה המקצועית והעסקית 
שייסד בתחילת שנות   ,M-Systems ללא ספק חברת  הייתה  שלו 
ה–90 עם חברו הקרוב דאז, דב מורן. כ–CTO של החברה באן היה 
אחראי לרוב ההמצאות והפיתוחים הטכנולוגיים ובהם הדיסק און 

קי המפורסם.
המצאת  למעשה  היה   M-Systems של  ביותר  השאפתני  הפיתוח 
וניהול של  כתיבה  טכנולוגיה שאפשרה   ,)Flash File System(  FFS–ה
אז  הייתה  באן  בעיה שלדברי  על פלאש. ההמצאה פתרה  נתונים 
ידי  על   FFS–ה טכנולוגיית  אומצה  הימים  ברבות  במיוחד.  מורכבת 

העולם הטכנולוגי כולו.
טכנולוגיה   ,X4–ה את  באן  פיתח   ,2002 בשנת  כך,  אחר  שנים 
שאפשרה לאחסן 4bits של מידע על גבי תא NAND פלאש אחד, 
בניגוד ל–bit אחד שהתאפשר לאחסון עד אז. “כשהטכנולוגיה יצאה 

שולט במשחק
אמיר באן, מפתח הדיסק און קי ותוכנת משחק 

השחמט "דיפ ג’וניור", מספר על נקודות 
מרכזיות בקריירה האקדמית והמקצועית 

ומגלה מה חשוב לזכור לאורך הדרך � רן מירון

לשוק אני כבר הייתי מחוץ ל–M-Systems", מספר באן. “כמה מדענים 
ידועים בארץ הטילו ספק במה שהטכנולוגיה הייתה אמורה לאפשר. 
בהמשך, כשהטכנולוגיה יצאה ואומצה במהירות על ידי השוק, ואף 
גרמה למתחרה ידוע להיות לא רלוונטי, אלו שפקפקו נאלצו לאכול 
את הכובע". כמה חודשים אחרי ההשקה המוצלחת של טכנולוגיית 
)ביולי 2006( הודיעה SanDisk האמריקנית כי היא רוכשת את  X4 
M-Systems תמורת 1.55 מיליארד דולר בעסקה של החלפת מניות.

בסיס להמשך
לדברי באן, הלימודים בטכניון היוו בסיס לקריירה המפוארת שבנה. 
התיאורטי  והחומר  מעולה  הייתה  בטכניון  האקדמי  הסגל  “רמת 
והיישומי הניח עבורו תשתית טובה להתפתחות שבאה בהמשך. גם 
היום יש בי תחושה של שייכות לטכניון ובהזדמנויות שיש לי אני גאה 

לספר שלמדתי שם", אומר באן.
הוא נזכר בדמות מרצה נערץ מסגל הפקולטה: “פרופ' שמעון אבן, 
שם  בעל  וחוקר  בחסד  מורה  היה  שנים,  כמה  לפני  לעולמו  שהלך 
בתחום הקומבינטוריקה ותורת הגרפים. השילוב של הנושא המורכב 
הזה וההוראה המעולה והנלהבת של פרופ' אבן הפכו את השיעורים 

האלו למרתקים".
באן מתגורר כיום ברמת השרון ולומד לדוקטורט בפקולטה למדעי 
המחשב באוניברסיטה העברית, במסגרת המכון לחקר הרציונליות. 
התחרות  את  לבחון  שמנסה  כלכלית  תיאוריה  הוא  מחקרו  נושא 
הקיימת בין מומחיות ובין מוניטין. “המומחיות היא יכולת אובייקטיבית 
לעשות משהו כהלכה. לעומת זאת, מוניטין הם מה שהציבור חושב 
עליך. מי מבין שני הגורמים קובע את מה אנשים חושבים עליך - זו 

לדעתי שאלה מעניינת מאוד ולא מובנת מאליה".

עם קצת מזל
“צריך מזל בחיים, והמזל הולך לרוב עם הטובים", מאמין באן. לדבריו, 
ומורדות  עליות  שעברה   ,M-Systems חברת  של  ההצלחה  סיפור 
להציב מטרות, לשאוף,  “צריך  לכך.  טובה  עדות  הוא  משמעותיים, 
להשקיע, אולם חשוב גם להכיר בכך שהקו להצלחה אינו ישר. רק 

הטובים והמתמידים זוכים להבין זאת".
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בתחילת שנות ה–70, לקראת סיום שירותו הצבאי, נחשף יעקב אייזיקוביץ' 
)58( למחשבי הירי הראשונים בחיל התותחנים. העניין הלהיב אותו ביותר והוא 
החליט להצטרף לחברו הטוב, משה גריי, שבחר אז ללמוד בפקולטה למדעי 
ל"מיני  הצטרף  הוא   ,)1977( בהצטיינות  לימודיו  סיום  עם  בטכניון.  המחשב 
מערכות", חברה קטנה ועצמאית שעסקה בפיתוח מערך התוכנה עבור חברת 
סאיטקס והובלה בידי האחים עידו וחגי לחובר ופרופ' אמיר פנואלי ז"ל. “שפר 
מזלי, ואולי בשל הרקע הטכניוני שלי - נבחרתי לעבוד בהנחייתו של פנואלי על 
פיתוח מערכת הפעלה חדשה עבור המערכות העתידיות של סאיטקס. משימה 

טובה מזו לא יכולתי לדמיין, ובמיוחד כשגיליתי עד כמה אני מכור לתחום".

ביקור גורלי
מערכות"  ב"מיני  עבודה  שנות  כחמש  לאחר  אליו  שב  הלימודים  חיידק 
ובסאיטקס, ובמיוחד לאחר ביקור שערך ב-Xerox PARC, שהייתה אז מעבדת 
המחקר המובילה בעולם המחשוב. “אפי ארזי, המייסד והמנהל האגדי של 
סאיטקס, התבדח: ‘תקשרו את יעקב בחבל אחרת הוא לא חוזר'. חזרתי, 
אבל לא לזמן רב. בקיץ 1983 כבר הייתי באוניברסיטת קורנל, בארצות 
הברית, בתוכנית לדוקטורט במדעי המחשב. המחקר שלי, בהנחיית פרופ' 

פרד שניידר, היה בתחום התיאורטי של מערכות מבוזרות".
לקראת סיום הדוקטורט הוזמן על ידי ארזי להצטרף למיזם חדש שהקים 
בקליפורניה - EFI( Electronics For Imaging(. “לאפי לא מסרבים", הוא אומר. 
וכך, בסוף 1989, כבר היה חלק מצוות ההקמה של EFI. שם ליווה את 
החברה כשהשיגה פריצות דרך בתחום הדפוס הדיגיטלי המקצועי ובתחום 

ניהול הצבע במערכות תוכנה לעיצוב והפקה בדפוס.
בשלהי 1992 החליט אייזיקוביץ' לשוב לארץ. “רצינו שהבת שלנו תמר, 
הגן,  בגיל  עדיין  שהיה  אלעד,  ובננו  הביניים,  בחטיבת  ללמוד  שהחלה 
יגדלו בישראל. נאוה, אשתי, שאותה הכרתי בטכניון, התקבלה למעבדת 
המחקר של IBM בחיפה, וכך חזרנו לעיר שבה הכרנו ובה התחלנו את חיינו 
המשותפים". אייזיקוביץ' הצטרף גם הוא למעבדת המחקר של IBM, אך 
בשנת 1996 החליט “לחזור הביתה" - לתחומים המוכרים של טכנולוגיות 

מחשוב, לעולם ההוצאה לאור, הדפוס וההדמיה ולסאיטקס. 

תגלית טכנולוגית ועסקית
“בשלהי 1999 הגעתי לתובנה שיש אתגר והזדמנות עסקית בחיבור עולם 
הדפוס הדיגיטלי לאמצעי המדיה החדשים כמו האינטרנט, הדוא"ל והסלולר. 

מוסיף צבע לחיים
ד"ר יעקב אייזיקוביץ׳, בוגר תואר ראשון בפקולטה למדעי המחשב בטכניון, הוא אחד המייסדים 

והמנכ"ל של XMPie, שנרכשה בשנת 2006 על ידי זירוקס תמורת כ–54 מיליון דולר. לאור 
ניסיונו רב השנים, אייזיקוביץ’ מדגיש את חשיבותם של הלימודים התיאורטיים במדעי המחשב 

בדרך להתקדמות מהירה בתעשייה � רן מירון

ובעיצוב,  בתוכן  אישית  מותאמים  במסמכים  שימוש  או   - פרסונליזציה 
של  בהקשרים  בעיקר  הדיגיטלי,  הדפוס  עבור  מפתח  לתחום  נחשבה 
שיווק ישיר ותקשורת לקוחות. בה בעת היא הפכה גם לאבן יסוד בשימוש 
המסחרי באינטרנט. אולם על אף מרכזיותה לא היה שום קשר - טכנולוגי 

או מערכתי - בין פרסונליזציה בדפוס לבין פרסונליזציה באינטרנט". 
XMPie חברת  הוקמה  סאיטקס,  ובברכת  עובדים,  שני  עם   יחד 
חודשים  כתשעה  לאחר   .)Xross Media Personalization in E-Business(
הם הצליחו לגייס את Jerusalem Venture Partners כמשקיעים. החברה 
צלחה את ימי הקריסה של בועת ה"דוט קום", והפכה למותג מוביל 
 Xerox Corporation עם  שהתפתחו  ההדוקים  המסחר  יחסי  בתחום. 
תמורת   2006 בסוף  התממשה  וזו  רכישה,  להצעת  בהמשך  הפכו 
כ–54 מיליון דולר. היום XMPie היא יחידה עסקית של Xerox שמשרתת 
בתחום   Xerox של  התנופה  בחזית  ונמצאת  לקוחות,  מ–4,000  יותר 

הפתרונות לניהול השיווק בתאגידים. 

הכול נשאר במשפחה
אייזיקוביץ':  ללימודים בטכניון הייתה השפעה חשובה על הקריירה של 
“בתחום המקצועי, השילוב בין הבסיס המדעי לבין ההתנסות הפרקטית–
יוקרתי  לי להתקבל למקום  מערכתית שאותה רכשתי בטכניון, אפשר 
כמו מיני מערכות, ולעבוד מול ענק כמו פנואלי. בתחום האישי, לשתי 
החלטותיי  על  מכרעת  השפעה  הייתה  המחשב  במדעי  סטודנטיות 
והצלחותיי. האחת היא נאוה, שאותה הכרתי בטכניון, שהפכה ל'יועצת 
בתנו  היא תמר,  והמקצועית. האחרת  בדרכי האקדמית  הסתרים שלי' 
הבכורה, הלומדת היום לדוקטורט במדעי המחשב בטכניון. כסטודנטית 
הצטרפה תמר ל-XMPie ועזרה בפיתוח תוכניות ההדרכה הראשונות שלנו, 
 ,Image Personalization–ולאחר מכן יזמה והובילה פריצת דרך בתחום ה

מהלך שהוביל לפיתוח אחד המוצרים החשובים שלנו". 
אייזיקוביץ' מבקש להעביר לסטודנטים בפקולטה את המסר כי התחום 
בקרב  וגם  בתעשייה  “רבים  ביותר.  חשוב  המחשב  במדעי  התיאורטי 
הסטודנטים נוטים להמעיט בחשיבותו, ומתעניינים בעיקר בניסיון התכנות 
של מועמדים לעבודה. כתוצאה מכך יש יותר מדי מקרים של המצאת 
חשוב  שגוי.  אף  ולעתים  חלקי,  באופן  תמיד  וכמעט  מחדש,  הגלגל 
שסטודנטים יתמודדו עם האתגר של שילוב תיאוריה עם פרקטיקה, וחשוב 

שבוגרים יידרשו לידע תיאורטי ולא רק תכנותי בעבודתם המסחרית".
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